
ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΗ ΑΡΧΑΙΩΝ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ 

ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ Α΄ & ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ Α΄ 

 Γενικά 

Στην α.ε. τα ρήματα στη μέση και παθητική διάθεση έχουν τις ίδιες καταλήξεις. Εξαίρεση αποτελούν ο 

μέλλοντας και ο αόριστος, που σχηματίζουν διαφορετικούς τύπους στην παθητική διάθεση· μάλιστα 

μερικά ρήματα σχηματίζουν δύο ζεύγη παθητικών χρόνων, τους πρώτους (α΄) και τους δεύτερους (β΄) 

παθητικούς χρόνους. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Παρατηρήσεις 

✦ Τα αφωνόληκτα ρήματα ακολουθούν τους ίδιους κανόνες σχηματισμού και την ίδια κλίση στον 

παθητικό μέλλοντα και αόριστο, αλλά μεταβάλλουν τον χαρακτήρα τους μπροστά από το -θ- του χρονικού 

προσφύματος -θη-/-θε-, όπως φαίνεται παρακάτω: 
 

π, β, (πτ)   φ π.χ.: λείπομαι → (θ. λειπ-) λειφθήσομαι, ἐλείφθην  

κ,γ, (ττ, σς)   χ         κηρύττομαι → (θ. κηρυκ-) κηρυχθήσομαι, ἐκηρύχθην  

τ, δ, θ, (ζ)   σ         πείθομαι → (θ. πειθ-) πεισθήσομαι, ἐπείσθην 

 
 

✦ Μερικά ρήματα σχηματίζουν τον παθητικό μέλλοντα και αόριστο α΄ με την προσθήκη ενός -σ- πριν από 

το πρόσφυμα -θη-, παρόλο που δεν είναι οδοντικόληκτα, 
 

π.χ. ἀκούομαι   ἀκουσθήσομαι, ᾐκούσθην 

       κελεύομαι  κελευσθήσομαι, ἐκελεύσθην 

 

 

Λίγη εξάσκηση… 

1. Να κλίνετε το ρ. πέμπω στους χρόνους και στις εγκλίσεις που ζητούνται: 

παθητικός μέλλοντας α΄ παθητικός αόριστος α΄ 

οριστική ευκτική υποτακτική προστακτική 

........................ .......................... ................................. .............................. 

........................ .......................... ................................. .............................. 

........................ .......................... ................................. .............................. 

........................ .......................... ................................. .............................. 

........................ .......................... ................................. .............................. 

........................ .......................... ................................. .............................. 

 

2. Να μεταφέρετε τους παρακάτω ρηματικούς τύπους στο ίδιο πρόσωπο παθητικού μέλλοντα και 

αορίστου διατηρώντας σταθερή την έγκλιση: 

  παθητικός μέλλοντας α΄ παθητικός αόριστος α΄ 

κινδυνεύεται ............................................ ............................................ 

παύοιντο ............................................ ............................................ 

βουλεύσοιο ............................................ ............................................ 

πράττεσθαι ............................................ ............................................ 

ψευσάμενος ............................................ ............................................ 

ἱδρύεσθε ............................................ ............................................ 

 




